

---

THE DRIVERS AND VEHICLES ACT  
(C.C.S.M. c. D104)

**Identification Card Regulation, amendment**

---

Regulation 50/2022  
Registered April 29, 2022

**Manitoba Regulation 10/2009 amended**  
**1 The Identification Card Regulation, Manitoba Regulation 10/2009, is amended by this regulation.**

- 2(1) Subsection 3(1) is amended**
- (a) by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card"; and**
  - (b) by striking out "the basic identification card" and substituting "the identification card".**

**2(2) Subsection 3(3) is repealed.**

**3(1) Subsection 4(1) is amended by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card".**

**3(2) Subsection 4(2) is repealed.**

**3(3) Subsection 4(3) is amended, in the part before clause (a), by striking out "or (2)".**

---

LOI SUR LES CONDUCTEURS ET LES VÉHICULES  
(c. D104 de la C.P.L.M.)

**Règlement modifiant le Règlement sur les cartes d'identité**

---

Règlement 50/2022  
Date d'enregistrement : le 29 avril 2022

**Modification du R.M. 10/2009**  
**1 Le présent règlement modifie le Règlement sur les cartes d'identité, R.M. 10/2009.**

**2(1) Le paragraphe 3(1) est modifié par suppression de « ordinaire ».**

**2(2) Le paragraphe 3(3) est abrogé.**

**3(1) Le paragraphe 4(1) est modifié par suppression de « ordinaire ».**

**3(2) Le paragraphe 4(2) est abrogé.**

**3(3) Le passage introductif du paragraphe 4(3) est modifié par suppression de « ou (2) ».**

**3(4) Subsection 4(4) is repealed.**

**3(4) Le paragraphe 4(4) est abrogé.**

**4 Section 5 is repealed.**

**4 L'article 5 est abrogé.**

**5(1) Subsection 6(1) is amended**

**5(1) Le paragraphe 6(1) est modifié, dans le titre et dans le texte, par suppression de « ordinaire ».**

**(a) in the section heading, by striking out "basic"; and**

**(b) by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card".**

**5(2) Subsection 6(2) is amended by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card".**

**5(2) Le paragraphe 6(2) est modifié par suppression de « ordinaire ».**

**5(3) Subsections 6(3) and (4) are amended by striking out "basic" wherever it occurs.**

**5(3) Les paragraphes 6(3) et (4) sont modifiés par suppression de « ordinaire », à chaque occurrence.**

**5(4) Subsection 6(5) is amended**

**5(4) Le paragraphe 6(5) est modifié par suppression de « ordinaire ».**

**(a) by striking out "his or her basic" and substituting "their"; and**

**(b) by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card".**

**6 Section 7 is repealed.**

**6 L'article 7 est abrogé.**

**7(1) Paragraph 8(1)(d)(xxi)(A) is replaced with the following:**

**7(1) La division 8(1)d)(xxi)(A) est remplacée par ce qui suit :**

(A) who is registered as a registered nurse (nurse practitioner) under the *College of Registered Nurses of Manitoba General Regulation*, Manitoba Regulation 114/2017, or

(A) il est inscrit à titre d'infirmier praticien en vertu du *Règlement général sur l'Ordre des infirmières et des infirmiers du Manitoba*, R.M. 114/2017,

**7(2) Subsections 8(3) and (4) are amended, in the part before clause (a), by striking out "or B".**

**7(2) Le passage introductif des paragraphes 8(3) et (4) est modifié par suppression de « ou B ».**

**8 Section 9 is replaced with the following:**

**Exemptions from photo requirements**

**9** A person is exempt from the requirement to be photographed for an identification card if

(a) being photographed is contrary to a bona fide obligation of the religious faith to which the person subscribes and the person provides evidence verified by their affidavit and supported by a letter signed by a member of the clergy or religious faith that

(i) the person is a member of the religious faith, and

(ii) it is contrary to a bona fide obligation of that faith to have their photo taken; or

(b) the registrar is satisfied that the person

(i) is not reasonably able to present themselves to be photographed, or

(ii) ought not on humanitarian grounds to be required to be photographed.

**9 Subsection 10(3) is amended, in the part before rule 1, by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card".**

**10 Section 12 and sections 14 to 16 are repealed.**

**11(1) Subsection 17(1) is amended**

**(a) in the section heading and in the part before clause (a), by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card"; and**

**(b) in clauses (a) and (b), by striking out "basic" wherever it occurs.**

**11(2) Subsection 17(2) is amended by striking out "basic".**

**8 L'article 9 est remplacé par ce qui suit :**

**Exemptions**

**9** Ne sont pas tenues de se faire photographier en vue de l'obtention d'une carte d'identité les personnes :

a) pour qui se faire photographier est véritablement contraire à une règle de leur religion et qui produisent la preuve étayée d'un affidavit et d'une lettre signée par un membre du clergé de la confession religieuse :

(i) à laquelle elles appartiennent,

(ii) affirmant qu'il est véritablement contraire à une règle de leur religion de se faire photographier;

b) qui, de l'avis du registraire :

(i) ne peuvent raisonnablement pas venir se faire photographier,

(ii) ne devraient pas, pour des motifs humanitaires, avoir à se faire photographier.

**9 Le passage introductif du paragraphe 10(3) est modifié par suppression de « ordinaire ».**

**10 L'article 12 ainsi que les articles 14 à 16 sont abrogés.**

**11(1) Le paragraphe 17(1) est modifié, dans le titre et dans le texte, par suppression de « ordinaire ».**

**11(2) Le paragraphe 17(2) est modifié par suppression de « ordinaire ».**

**11(3) Subsection 17(3) of the English version is amended by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card".**

**11(3) Le paragraphe 17(3) de la version anglaise est modifié par substitution, à « a basic identification card », de « an identification card ».**

**12(1) Subsection 18(1) is amended**

**12(1) Le paragraphe 18(1) est modifié, dans le titre et dans le texte, par suppression de « ordinaire ».**

**(a) in the section heading, by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card";**

**(b) in the part before clause (a), by striking out "basic"; and**

**(c) in clause (a),**

**(i) in subclause (i), by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card", and**

**(ii) in subclauses (ii) to (iv), by striking out "basic".**

**12(2) Subsection 18(2) is amended by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card".**

**12(2) Le paragraphe 18(2) est modifié par suppression de « ordinaire ».**

**12(3) Subsection 18(3) is amended by striking out "basic".**

**12(3) Le paragraphe 18(3) est modifié par suppression de « ordinaire ».**

**12(4) Subsection 18(4) is amended by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card".**

**12(4) Le paragraphe 18(4) est modifié par suppression de « ordinaire ».**

**13(1) Subsections 20(1) and (2) are amended by striking out "a basic identification card" and substituting "an identification card".**

**13(1) Les paragraphes 20(1) et (2) sont modifiés par suppression de « ordinaire ».**

**13(2) Subsections 20(3) and (4) are repealed.**

**13(2) Les paragraphes 20(3) et (4) sont abrogés.**

**13(3) Subsection 20(5) is replaced with the following:**

**13(3) Le paragraphe 20(5) est remplacé par ce qui suit :**

**20(5) Subsection (1) applies only if the person meets the eligibility requirements for an identification card.**

**20(5) Le paragraphe (1) ne s'applique qu'aux personnes qui répondent aux conditions d'admissibilité.**

**14 Sections 21 and 22 are repealed.**

**14 Les articles 21 et 22 sont abrogés.**

**15 Schedule A is amended in the title by striking out "Basic".**

**15 Le titre de l'annexe A est modifié par suppression de « ordinaires ».**

**16 Schedule B is repealed.**

**16 L'annexe B est abrogée.**

**Coming into force**

**17 This regulation comes into force on June 1, 2022.**

**Entrée en vigueur**

**17 Le présent règlement entre en vigueur le 1<sup>er</sup> juin 2022.**